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ZAB.0012.1.1.2025 
 
 

Protokół Nr 5/25 
z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  

Rady Powiatu we Włocławku  
z dnia 21 marca 2025 roku  

 
 
1. Otwarcie posiedzenia Komisji 
 
Pan Robert Pawłowski -  Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego w dniu 21 marca 2025 r. o godz. 9:30 otworzył posiedzenie Komisji. Przywitał 
radnych oraz zaproszonych gości:  Panią Małgorzatę Kręcicką – Sekretarza Powiatu, Panią 
Małgorzatę Kręcicką –Zastępca  Prokuratorka Rejonowego we Włocławku, starszego bryg. Pana 
Grzegorza Jankowskiego – Komendanta Miejskiego PSP we Włocławku, Pana nadkom. Arkadiusza 
Góreckiego – Komendanta Miejskiego Policji we Włocławku. Pana Karola Matusiaka – 
Wicestarostę, Panią Annę Jackowską – Dyrektora PUP we Włocławku, Panią Zofię Ziółkowską - 
Państwowego Powiatowego Inspiratora Sanitarnego we Włocławku,  Panią Mariolę Ptaszyńską – 
Naczelnika Wydziału Zarządzania, Administracji i Bezpieczeństwa Starostwa Powiatowego we 
Włocławki, Pani Martę Prylińską – Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych. 
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach bierze udział 5 radnych, co stanowi wymagane 
quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

3. Przyjęcie porządku obrad 
 
Przewodniczący Komisji powiedział, że członkowie komisji w dniu dzisiejszych obrad otrzymali 
uzupełnienie porządku obrad o punkt w brzmieniu: Przyjęcie projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny na rzecz Województwa Kujawsko-
Pomorskiego nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego.  
Przewodniczący Komisji odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu nr 4/24 z dnia 25 listopada 2024 r. 
5. Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury 

Rejonowej we Włocławku w 2024 roku.  
6. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2024 rok wraz 
z realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli 
i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 
2028 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2024 r. 

7. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej o stanie bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym 
powiatu za 2024 rok wraz z realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu 
Włocławskiego na lata 2024 - 2028 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2024 r. 
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8. Informacja Komendanta Miejskiego Policji z działalności za rok 2024, w tym informacja 
o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Powiatu Włocławskiego w 2024 
roku wraz z realizacją Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 
obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 
2024 - 2028 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2024 r. 

9. Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Programu 
promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2021-2027 za rok 
2024. 

10. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykorzystania środków 
Funduszu Pracy za rok 2024”.  

11. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i  Powiatu Włocławskiego za 
2024 rok. 

12. Informacja o udzielonych dotacjach dla ochotniczych straży pożarnych, Państwowej Straży 
Pożarnej we Włocławku, Komendy Miejskiej Policji we Włocławku w roku 2024. 

13. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny 
na rzecz Województwa Kujawsko-Pomorskiego nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Włocławskiego.  

14. Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego Rady Powiatu we Włocławku w 2024 roku. 

15. Sprawy różne. 
16. Zamknięcie obrad Komisji. 

Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi lub inne propozycje do porządku obrad? 
W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem porządku 
obrad wraz z dodatkowym pkt 13? 
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się -0   
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad. 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

4. Przyjęcie protokołu nr 4/24 z dnia 25 listopada 2024 r. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji czy mają uwagi do protokołu sporządzonego 
z posiedzenia Komisji z dnia 25 listopada 2024 r.? Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji 
zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem protokołu nr 4/24 z posiedzenia Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z dnia 25 listopada 2024 roku 
i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania:  
Za-5  
Przeciw - 0  
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła protokół nr 4/24 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego z dnia 25 listopada 2024 r. 
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5.  Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury 
Rejonowej we Włocławku w 2024 roku. 
 
Przewodniczący Komisji poinformował, że w posiedzeniu komisji uczestniczy Prokurator 
Okręgowy we Włocławku, którą poprosił o przedstawienie informacji.  
Zastępca Prokuratora Rejonowego we Włocławku poinformowała, że doszło do zmian 
kadrowych, podobnie jak i w całym kraju. Aktualnie Prokuratorem Okręgowym jest pan prokuratur 
okręgowy Michał Trafny. Prokuratur stwierdziła, że nie będzie się zajmowała kwestiami 
dotyczącymi statystyki z etapu wykrywalności sprawców przestępstw, jedynie opowie 
o statystykach związanych z podciąganiem sprawców do odpowiedzialności karnej. Rok 2024 to 
rok bardzo trudny dla prokuratury, dlatego że przede wszystkim niedobory kadrowe dały się we 
znaki, a liczba spraw, które przypadały na jednego prokuratora do prowadzenia była powyżej stu. 
Więc są to niewyobrażalne liczby. Pomimo to odnosiło się w skali całego regionu gdańskiego, 
również w  niektórych obszarach sukcesy. Biorąc pod uwagę cały region gdańskie najmniejszy 
odsetek  uniewinnień, bo poniżej jednego procenta. W 2023 roku ten wskaźnik wyniósł dla okręgu 
1,4%.  Równolegle z tym sukcesem szły osiągnięcia związane z kierowaniem największej liczby 
aktów oskarżenia w skali całego regionu gdańskiego. Tak więc powyższe pozwala wysnuć wniosek, 
że włocławski okręg na tyle całego regionu gdańskiego w sposób zauważalnie wyróżniający się 
realizował swoje cele, czyli kierował dużo aktów oskarżenia, które były zasadne, skuteczne, 
kończyły się skazaniami sprawców przy najmniejszym odsetku uniewinnień. Prokuratura również 
potrafi zadbać o zabezpieczenie mienia. W skali całego regionu gdańskiego prokuratura okręgu 
włocławskiego miała najwyższą liczbę  zabezpieczonego mienia. Były to najwyższe kwoty, 
w przeliczeniu na jedną osobę. Również bardzo aktywnie wpływa się na linię orzeczniczą sądów, 
kieruje się środki odwoławcze, odnotowuje się skuteczność apelacji na dość poprawnym poziomie, 
ale też liczba apelacji, które wnosi się jest zauważalnie większa w 2024 roku. To 134 apelacje 
w 2023 roku, ich liczba była wydatnie mniejsza, wynosiła 103. Niestety tym, czym nie można się  
pochwalić, to to że jest bardzo duży odsetek zaległości spraw długotrwałych, pozostałości spraw. 
Oczywiście podejmuje się nieustanne wysiłki, które mają na celu usprawnienie w tym zakresie 
działalności prokuratury. Tutaj duży nacisk kładzie się na współpracę z organami ścigania. Taki  
problem był również zgłaszany na spotkaniu z panem Komendantem Wojewódzkim Policji 
w Bydgoszczy.  Pani Prokurator złożyła apel w imieniu pana Prokuratura Okręgowego Michała 
Trafnego, że z funkcjonariuszami policji uda się w tym roku zmniejszyć liczbę spraw 
długotrwałych. Pani Prokurator podkreśliła, że Prokuratura Okręgowa w skutek działań nowego 
kierownictwa, stara się uzyskiwać nowe etaty. W  2024 roku uzyskano dwa nowe etaty, te etaty 
będą się stopniowo zwalniały. Jest niestety problem z osobami, które by mogły te etaty obsadzać.  
Z uwagi na funkcjonowanie krajowej szkoły sądownictwa i prokuratury w Krakowie są bardzo 
niewielkie. O ile w ubiegłych latach następował proces zabierania etatów z okręgu włocławskiego 
i przekazywania do innych jednostek w kraju, tak w tym roku tych etatów będzie znacznie więcej, 
więc Prokurator jest pełna wiary w to, że we współdziałaniu z organami policji, uda się uzyskać się 
jak najlepsze wyniki w każdej dziedzinie. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, czy mają uwagi do przedstawionej informacji? 
W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem informacji?  
Wyniki głosowania: 
za- 5 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 
przyjęła informację.  
Informacja  o stanie przestępczości i zwalczania na terenie działania Prokuratury Rejonowej we 
Włocławku w 2024 roku stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji wyraził nadzieję, że te problemy kadrowe w tym roku się trochę zniwelują 
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i jeszcze sprawniej prokuratura wraz z organami ścigania będzie dbała o bezpieczeństwo na terenie 
powiatu włocławskiego.  
Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury Rejonowej we 
Włocławku w 2024 roku stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

6. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2024 rok wraz 
z realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 
obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 
2024 - 2028 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2024 r. 

 
Przewodniczący Komisji poprosił Inspektora o przedstawienie informacji. 
Państwowy Powiatowy Inspirator Sanitarny we Włocławku poinformowała, że w ubiegłym 
roku, podobnie jak w poprzednich latach, nie stwierdzono na terenie powiatu, ani też miasta 
zachorowań na szczególnie niebezpieczne choroby, czy szczególnie zakaźne takie jak:  odra, tężec,  
błonica. W przypadku świnki, różyczki, tak jak w poprzednich latach obserwuje się mniejsze liczby 
zachorowań. W ubiegłym roku również mniej odnotowano zgłoszeń zachorowań na ospę wieczną. 
Natomiast tak, jak w całym kraju wzrasta liczba zachorowań na krztusiec. Tak, jak w 2023 r. były 
tylko 2 przypadki, tak w 2024 r.  74  przypadki. Generalnie tej chorobie  zapobiega się poprzez 
szczepienia ochronne. Są one w grupach do 19 roku życia dla dzieci i młodzieży jako  
obowiązkowe szczepienia,  przewidywane później według wskazań lekarza w przypadku kontaktu.  
Jeżeli chodzi o zatrucia pokarmowe, to w ubiegłym roku odnotowano 1 zatrucie, które wystąpiło po 
uroczystości rodzinnej. W uroczystości tej uczestniczyło 66 osób. Objęto je dochodzeniem  
epidemiologicznym. U 35 uczestników tej uroczystości rodzinnej wystąpiły objawy,  u pozostałych 
nie. Była to uroczystość zorganizowana w obiekcie nieużywanym tradycyjnie jako obiekt żywienia, 
była to prywatna uroczystość, prywatni kucharze, prywatna obsługa zatrudniona przez osoby 
organizatora tej uroczystości. Jako czynnik ustalono, że były to norowirusy, a nośnikami były 
prawdopodobnie surówki, sałatki sporządzone z dodatkiem warzyw, owoców i do przyczynienia się 
tych zachorowań, do wystąpienia tego ogniska, poza tym czynnikiem, który w którymś produkcie 
na pewno musiał być obecny, przyczyniło się na pewno nie zachowanie zasad higieny na 
poszczególnych etapach produkcji, transportu, ta żywność była przewożona oraz przygotowywania 
i podawania potraw. Sanepid podejmuje działania, aby propagować zasadę higieny przy produkcji 
żywności. Podobnie, jak w ubiegłych latach nie odnotowano zatruć grzybami, włośnicy zachorowań 
na wirusowe zapalenie wątroby typu A, które w Polsce się pojawia. W tym roku odnotowano już. 
Jednym z aspektów działania inspekcji sanitarnej  jest zapobieganie chorobom zakaźnym poprzez 
nadzór nad szczepieniem albo wykonywaniem obowiązkowych szczepień ochronnych. Tym 
szczepienia podlegają dzieci i młodzież w wieku od urodzenia do 19 doku życia zgodnie  
kalendarzem szczepień, ogłaszanym w drodze rozporządzenia ministra zdrowia. Obowiązek ten 
wynika z przepisów prawa i rodzice powinni być poinformowani przez lekarza. Jeżeli jest taka 
potrzebna, również sanepid w przypadku niezaszczepienia prowadzi takie informacje, dla rodziców 
tych dzieci, aby były one zaszczepione. Szczepienia obowiązkowe dzieci i młodzieży są 
finansowane z budżetu ministra zdrowia, także są bezpłatne i są dobrodziejstwem, rzeczą dobrą, 
którą uzyskało się w drodze opieki zdrowotnej i zachęca się wszystkich rodziców, aby z tych 
szczepień u swoich dzieci korzystali. W ubiegłym roku,  oprócz tych obowiązkowych szczepień 
również był realizowany program szczepień przeciwko HPV przeciwko wisusowi brodawczaka  
ludzkiego. Był on prowadzony w szkołach podstawowych, program ten był finansowany przez 
ministra zdrowia i był skierowany do dzieci w wieku od 9 roku do ukończenia 14 roku życia, 
zarówno do dziewczynek i jakich chłopców. Na terenie powiatu  w tym programie uczestniczyły 4 
szkoły. Program ten skierowany jest również do kobiet w ciąży, które w określonym tygodniu ciąży 
mogą z bezpłatnych szczepień skorzystać. Jeżeli chodzi o niepożądane odczyny  poszczepienne, 
podlegają obowiązkowi zgłaszania, są zgłaszane, sanepid je odnotowuje, prowadzi dokumentację, 
zbiera wszelkie dane, jakie to były szczepionki, kiedy była zaszczepiona, jak była szczepionka 
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przechowywana. Dane te są przekazywane do poszczególnych instytucji, które się zajmują zarówno 
nadzorem nad  szczepieniami, jak i nad jakością szczepionek. Po biegłym roku zgłoszono trzy 
przypadki niepożądanych odczynów poszczepiennych, w 2023 r. nie zgłoszono żadnego. Wszystkie 
osoby, u których wystąpił niepożądane odczyn poszczepienne otrzymały stosowne do 
występujących objawów leczenie i zostały objęte indywidualnym nadzorem epidemiologicznym. 
Niestety, tak jak na terenie całego kraju, również na terenie powiatu, występują przypadki unikania, 
uchylania się od szczepień. Od takiego obowiązku uchylało się w biegłym roku 55 osób, co 
skutkowało niezaszczepieniem  50 dzieci.  W biegłym roku zgłoszono 25 kolejnych osób, 
uchylających od wykonania obowiązku szczepień ochronnych. W 2023 r. było to 8 osób, a więc jest 
znaczący wzrost osób, rodziców dzieci, którzy odmawiają ich zaszczepienia. Tak, jak widać na 
przykładzie aktualnej sytuacji jest to bardzo ważne, podróżuje się, migruje się.  Nigdy nie wie  się  
kiedy i w jakiej sytuacji spotyka się z jaką chorobą zakaźną.   Z tego dobrodziejstwa jakim są 
szczepienia ochronne, bezpłatne powinni rodzice korzystać. Innym zakresem działania, jakim 
zajmuje się inspekcja sanitarna, jest też nadzór nad jakością wody przeznaczonej do spożycia. 
Nadzór ten jest sprawowany poprzez inspekcję, która  pobiera próbki wody, jak i zgodnie 
z harmonogramem ustalonym wcześniej przez przedsiębiorstwa wodociągowe lub gminy, czyli 
zarządzających wodociągami. Pobierane są próbki wody zgodnie z harmonogramem w określonych 
ilościach, uzgodnionych próbach poborów, w taki sposób, aby te próby poborów wody były 
powtarzalne, aby można było tą jakość wody porównywać. Punkty te też muszą spełniać pewne 
wymagania, aby można było w nich pobrać próbki, a więc można było wykonać dezynfekcję 
punktu poborów próby przed jej pobraniem. W ubiegłym roku na terenie powiatu stwierdzono  
cztery przypadki mikrobiologicznego zanieczyszczenia wody w wodociągach. Było to w Lubaniu, 
w Kłotnie, ze względu na obecność bakterie grupy coli, których nie powinno być oraz w wodociągu  
Kazanie i Gliznowo ze względu na nieprawidłowe zmiany, gdzie był wyższy niż dopuszczalny 
poziom ogólnej liczby mikroorganizmów. Również w jednym z budynków mieszkalnych 
w miejscowości Dębniaki stwierdzono zmiany w ogólnej liczbie drobnoustrojów.  W tym 
przypadku np. właściciel tego mieszkania prowadził działania na tej sieci, na tym swoim 
podłączeniu, co spowodowało nieprawidłową jakość u niego w domu.  Wszystkie wodociągi 
podejmowały działania naprawcze i tak w ciągu kilku dni po pięciu, w przypadku Lubania, Kłotna, 
w 9 dniach w Gliznowie, trochę dłuższy termin wymagały Dębniaki, bo 22 dni. Najdłużej woda 
była warunkowo przydatna przez 144 dni w wodociągach Kazanie, ale wszyscy uzyskali 
prawidłową jakość wody. Jeżeli chodzi o zawartość manganu też jeden wodociąg w pewnym 
momencie uzyskiwał zbyt wysokie poziomy tego pierwiastka  i woda po75 dniach została 
doprowadzona do właściwej jakości. Prowadzone były w ubiegłym roku prace modernizacyjne na 
wodociągach w Dębicach, utworzono dwa nowe odwierty głębinowe w miejscowości Kałęczynek, 
wykonano nowe ujęcie wody wraz z budynkiem uzdatniania wody i także są czynione przez 
wodociągi działania, aby ta woda produkowana jak najlepszych warunkach. Inspekcja sanitarna 
prowadzi również nadzór nad jakością wody ciepłej. Zarówno sanepid pobiera próbki wody, jak 
i podmioty takie jak:  sanatoria, domy pomocy społecznej, miejsca pobytu zbiorowego ludzi. Są one 
zobowiązane do wykonywania tych badań w określonych odstępach czasowych. Jeżeli woda 
spełnia wymagania jest to kilkuletni  okres, jeżeli nie spełnia woda to trzeba w określonych 
rozporządzeniu terminach badać tak, aby  tych bakterii legionella nie występowały czy też 
występowały w dopuszczonych ilościach w rozporządzeniu. Na terenie powiatu  były utworzone 
kąpieliska. Było to pięć kąpielisk. Podobnie jak w latach poprzednich na jezierze: Wikaryjskim, 
Lubieńskim, Chodeckim, Borzymowskim,  Chełmica. Te  miejsca są zorganizowane i wójtowie, 
i burmistrzowie co roku podejmują działania we właściwym czasie, odpowiednio wcześniej 
organizują te kąpieliska, dzięki temu mieszkańcy mogą korzystać z miejsc bezpiecznych do kąpieli, 
nie kąpią się w miejscach przypadkowych, nie ma nie ma jakieś niepożądanych przypadków. We 
dwóch kąpieliskach  były czasowe zakazy kąpieli,  przy tym na jeziorze Lubieńskim ta woda na 
koniec sezonu jeszcze była przydatna do kąpieli natomiast na jeziorze Chełmica już do końca roku 
ten zakaz kąpieli się utrzymywał. Prowadzony nadzór nad żywnością -  takich bieżących kontroli, 
które sanepid prowadzi zgodnie z planami kontroli, pobiera próbki również próbki żywności, 
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również zgodnie z planami kontroli. Prowadzi się również czynności kontrole nieplanowane, 
których jest też bardzo dużo, czy związku z interwencjami, czy związku z kontrolami tematycznymi 
czy na wnioski przedsiębiorców, którzy rozszerzają zakres działalności czy przejmują, zmieniają 
zakres działalności przez innego przedsiębiorcę. W każdym takim przypadku sanepid przeprowadza 
kontrolę i określa czy tym obiekcie warunki sanitarne, techniczne do obrotu czy produkcji żywności 
są spełnione. W ubiegłym  roku do systemu wczesnego ostrzegania o niebezpiecznych produktach 
żywnościowych z terenu powiatu włocławskiego zgłoszono jeden produkt. Była to kapusta 
pekińska ze względu na przekroczenie pestycydu. I tutaj jako przyczynę wskazał rolnik być może 
niedostateczne wypłukanie, wyczyszczenie opryskiwacza po uprzednim zabiegu. Z innymi 
zakresami, jeżeli chodzi o bezpieczeństwo mieszkańców, jest też nadzór nad tym, aby nie były 
dystrybuowane, wprowadzane do obrotu środki zastępcze. Podobnie, jak w latach poprzednich na 
terenie powiatu nie prowadzi żaden  działalności stacjonarny punkt sprzedaży dopalaczy, również 
nie odnotowano zatruć dopalaczami. Te zatrucia, które wpływały do sanepidu były  spowodowane 
bądź lekami, bądź narkotykami. Natomiast nie do palaczami.  Istotnym zakresem działania 
inspekcji sanitarnej jest też zakres profilaktyki. Wszystkie praktycznie zakresy działalności 
merytorycznej znajdują również odzwierciedlenie  w działalnościach oświatowych. Prowadzi się 
wiele interwencji, które są opisane w  opracowaniu. Jednym z nich, takim przeprowadzonym w 
lutym ubiegłego roku przy współudziale i też pomocy pana starosty,  była to konferencja pod 
hasłem: Stosuj profilaktykę i wygraj z rakiem. Ona miała na celu profilaktykę nowotworową raka 
szyjki macicy, raka gruczołu krokowego. Prelegentami konferencji byli specjaliści  z Centrum 
Onkologii w Bydgoszczy. Cieszyła się dużym zadowoleniem, zainteresowaniem, były to bardzo 
ciekawe wykłady dotyczące zarówno zapobiegania chorobom nowotworowym, ale również też 
związane z żywieniem, z jakością żywienia, w jaki sposób tutaj wpływać, aby nie zachorować. Inne 
działania prowadzi się  też w ramach profilaktyki uzależnienia od środków psychoaktywnych, 
również odnośnie bezpiecznego wypoczynku. Propaguje się wiedzę odnośnie grzybów, które są 
spożywane. W ubiegłym roku Wojewódzki  Inspektor Sanitarny ogłosił konkurs dla dzieci 
i młodzieży pod hasłem Jesień w lesie, grzyby niesie.  I tutaj uczniowie z ZS Lubrańcu-Marysinie 
zostali laureatami tego konkursu.  Sanepid posiada też laboratorium badawcze, prowadzi się 
badania wody, czyli te próbki są badane w większości, ale nie w pełnym zakresie. Również część 
zakresu jest prowadzona przy wojewódzką stację ale te podstawowe i główne paramenty 
fizykochemiczne, mikrobiologiczne wykonuje nasze laboratorium. Prowadzi się badania 
mikrobiologiczne żywności, badania mikrobiologiczne produktów kosmetycznych i te od ubiegłego 
roku prowadzi jako jedyne laboratorium w województwie kujawsko – pomorskim  i wykonuje 
badania produktów kosmetycznych. Wykonuje się też badania w środowisku pracy oraz materiału 
biologicznego ludzkiego, czyli te badania w kierunku salmonella dla uczniów, dla osób chcących 
pracować przy żywności czy z dziećmi do lat 3.  
Radny Mariusz Bladoszewski zadał pytanie w sprawie szczepienia przeciwko HPV z programu 
rządowego  - ile dzieci zostało zaszczepionych na terenie powiatu? 
Państwowy Powiatowy Inspirator Sanitarny we Włocławku stwierdziła, że nie odpowie w tej 
chwili, ale to jest na razie dobry odsetek, ok. 90%. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji?  
Wyniki głosowania: 
za – 5 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację. 
 
Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2024 rok wraz z realizacją 
programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
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publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2024 - 2028 w części 
dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2024 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji przywitał Pana Romana Gołębiewskiego – Starostę Włocławskiego, 
przybyłego na obrady komisji.  
 

7. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 
bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu 
przeciwpowodziowym powiatu za 2024 rok wraz z realizacją programu zapobiegania 
przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta 
Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2024 - 2028 w części dotyczącej Powiatu 
Włocławskiego w 2024 r. 

 
Przewodniczący Komisji poprosił Komendanta Miejskiego PSP we Włocławku o uzupełnienie 
informacji. 
Komendant Miejski PSP we Włocławku poinformował, że w 2024 roku odnotowano zarówno na 
terenie miasta Włocławka i powiatu włocławskiego 2242 zdarzenia, co w porównaniu z rokiem 
ubiegłym, czyli 2023 stanowi spadek o 19%. Ogólnie na terenie miasta odnotowano 174 zdarzenia, 
na terenie powiatu 1668 zdarzeń. Z perspektywy komendanta akurat ten fakt nie cieszy z tego 
tytułu, że właściwie w każdego rodzaju zdarzeniach odnotowano spadek, mianowicie 
w porównaniu z rokiem 2023 w pożarach ten spadek był nieznaczny, ale wynosił 1,6% 
w miejscowych zagrożeniach odnotowano spadek o 25,5% natomiast w alarmach fałszywych 
o 19,8%. Ta statystyka przedstawiała się w ilości w 2024 roku - 620 pożarów, 1423 miejscowe 
zagrożenia, 199 alarmów fałszywych. Jeżeli chodzi o szczegółową ilość interwencji w rozbiciu na 
gminy znajdujące się na terenie powiatu włocławskiego, to właściwie w każdej z gmin odnotowano 
spadek ilości interwencji w porównaniu z rokiem 2023. Natomiast w mieście Kowal ilość 
interwencji pozostała dokładnie na tym samym poziomie. Podczas tych interwencji w roku 2024, 
zarówno funkcjonariusze PSP, jak i druhowie OSP podczas realizacji działań z zakresu ratownictwa 
medycznego udzielili pomocy 307 osobom poszkodowanym ujętych w statystykach jako rannych. 
Niestety podczas tych zaistniałych zdarzeń odnotowano 71 przypadków śmiertelnych. W rozbiciu, 
jeżeli chodzi o pożary na obiekty, to właściwie ta ilość pozostała praktycznie niezmienna, różniła 
się 10 - ma zdarzeniami. Znaczny wzrost odnotowano w miejscowych zagrożeniach, gdzie 
największy spadek odnotowano w przypadku pożarów obiektów mieszkalnych, w obiektach 
produkcyjnych, magazynowych oraz w rolnictwie i innych obiektach. Komendant podkreślił, że 
OSP, to są to jednostki, które w bardzo dużym stopniu zarówno świadczą wsparcie, jak i gwarantują 
bezpieczeństwo, wsparcie dla państwowej straży pożarnej i gwarantują to bezpieczeństwo przede 
wszystkim dla mieszkańców powiatu włocławskiego, ale niejednokrotnie w zależności od sytuacji, 
jaka wystąpi, w podziale bojowym również to wsparcie świadczą dla komendy miejskiej 
i zabezpieczają teren miasta Włocławka, a nie raz biorą udział w zdarzeniach na terenie miasta 
Włocławka. Komendant wymienił jednostki, które w ubiegłym roku odnotowały najwięcej zdarzeń, 
które są strukturą krajowego systemu ratownicza gaśniczego, to ma jednostka, Machnacz z gminy 
Brześć Kuj.,  113 zdarzeń, Lubraniec - 97 zdarzeń i OSP  z Brześcia Kujawskiego - 94 zdarzenia. 
Wśród jednostek, które są poza strukturami krajowego systemu ratownicza gaśniczego, najwięcej 
zdarzeń odnotowała OSP Warząchewka z gminy Włocławek - 34 zdarzenia i na drugim miejscu 
Szpetal Górny, gmina Fabianki - 28 zdarzeń. W roku 2024 funkcjonariusze komendy miejskiej PSP  
przeprowadzili 183 czynności kontrolno – rozpoznawczych, z czego na terenie miasta Włocławek - 
107 i powiatu włocławskiego – 76. Podczas tych kontroli stwierdzono łącznie 62 nieprawidłowości 
w obiektach będących w mieście Włocławek, w obiektach na terenie powiatu włocławskiego – 63 
nieprawidłowości. W związku z tym wydano 14 decyzji administracyjnych oraz zazwyczaj do 
inspektora nadzoru budowlanego, ale również w nieznacznym procencie do prokuratury 
wystosowano 66 postępowań.  W ramach programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla miasta Włocławek i powiatu włocławskiego 
na lata 2024 – 2028 - już od wielu lat PSP uczestniczy  w kampaniach czujka na straży tego 
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bezpieczeństwa oraz kampaniach społecznych kręci mnie bezpieczeństwo oraz kręcimy 
bezpieczeństwo nad wodą.  W  ramach tego programu komenda miejska, w ramach prewencji 
społecznej podejmuje szereg inicjatyw i w 2024 roku przeprowadzono około 80 spotkań 
w przeróżnych formach ćwiczeń, pogadanek, pokazów, które propagują tematykę postępowania 
i zabezpieczenia prewencyjnego, głównie dla nauczycieli i uczniów w szkół różnych szczebli, ale 
także dla instytucji, zakładów, które z taką prośbą się zwrócą.  Następnie Komendant podziękował 
zarówno Panu Starości, jak i Radzie Powiatu, za udzielane wsparcie dla jednostek OSP 
i Komendzie Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej.  
Przewodniczący Komisji zapytał czy do przedstawionego uzupełnienia informacji PSP we 
Włocławku radni mają pytania?   
Przewodniczący Komisji w imieniu własnym, jak i członków komisji, złożył gratulacje objęcia 
funkcji Komendanta Miejskiego PSP we Włocławku. Komisja liczy na owocną współpracę, a 
komisja jest przychylna tak jak dotychczas na działania zarówno PSP we Włocławku, jak i OSP  na 
terenie powiatu włocławskiego, co również ma odzwierciedlenie w budżecie powiatu na rok 
bieżący. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji?  
Wyniki głosowania: 
za – 5 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 
przyjęła informację.  
Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej o stanie bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym powiatu 
za 2024 rok wraz z realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 
obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2024 - 
2028 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2024 r. stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 

8. Informacja Komendanta Miejskiego Policji z działalności za rok 2024, w tym 
informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Powiatu 
Włocławskiego w 2024 roku wraz z realizacją Programu zapobiegania przestępczości oraz 
ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek 
i Powiatu Włocławskiego na lata 2024 - 2028 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego 
w 2024 r. 

 
Przewodniczący Komisji poprosił Komendanta Miejskiego Policji we Włocławku o uzupełnienie 
informacji.  
Komendant Miejski Policji we Włocławku poinformował, że jeżeli chodzi o Komendę Miejską 
Policji we Włocławku, to na uwagę zasługuje fakt, że jeżeli chodzi o przestępstwa, których było 
w 2023-7870,  ich liczba spadła do 3194 co do ogół.  Są miejscowości i gminy, gdzie należy 
zwrócić uwagę na to, żeby jakby stan bezpieczeństwa  poprawić. Będzie się to działo na pewno 
poprzez  wzmożenie służby prewencyjnej na podległym rejonie.  Jest oddział prewencji policji 
mieszczący się w siedzibie komendy miejskiej, więc komendant będzie chciał, żeby ci policjanci 
w te rejony się udawali.  Komendant będzie uzgadniał z wojewódzkim oddziałem prewencji, aby te 
siły były przekierowane. Oddział prewencji policji teraz dysponuje takimi patrolami 
dwuosobowymi i żeby ci policjanci na tereny się przemieszczali i tam swoją służbę pełnili celem 
wsparcie oczywiście policjantów tam pełniących na co dzień służbę, gdyż niektóre komisariaty, 
posterunki są 6, 7 -osobowe.  Najczęściej do przestępstw dochodzi w porze nocnej, wieczorowej.  
Komendant podziękował za te służby z innymi podmiotami ze strażą miejską, strażą rybacką, strażą 
leśną, z WOPR, PSP, WIOŚ. Współpraca polega na  wymianie doświadczeń, żeby bezpieczeństwo 
było jakby wzmożone. Czas reakcji na te zdarzenia już na chwilę obecną, jest duża poprawa. Czas 
reakcji na zdarzenia w terenie miejskim było to 14-51 za tamten rok, jeżeli chodzi o teren wiejski – 
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23-38.  Na chwilę obecną on ulega poprawie. I to też w wyniku tutaj różnych zmian, ewentualnie 
zmian w harmonogramach pełnienia służby przez podległych policjantów. Jeżeli chodzi o zdarzenia 
drogowe, to komendant czeka tylko na informację.  Wystarczy naprawdę jedno zdanie, a 
komendant udzieli pełnej odpowiedzi w danej tematyce. Musi to być formy informacji publicznej. 
Na pewno na uwagę zasługuje fakt wypadkowości. Wypadek ze skutkiem śmiertelnym, to każdy 
wypadek niesie za sobą tragedię ludzką. Kolizje drogowe, to tylko skutek materialny w postaci 
uszkodzenia pojazdu.  Jest mniej wypadków o 6 co do roku 2023, 65 co do ogółu.  Jeżeli chodzi 
o służbę prewencyjną, stan etatowy komendy na ubiegły rok wyglądał bardzo dobrze. Tutaj było 
430-etatów policyjnych w całości, 83-etaty, jeże chodzi o etaty pracowników cywilnych. W  
ubiegłym roku,  jeżeli chodzi o podania, które wpłynęły do służby w policji w Komendzie Miejskiej 
było ich 164, 39 zostało przyjętych. Na dzień dzisiejszym jest już duży wzrost  z 24- na prawie 40 
podań. Jeżeli chodzi o te priorytety, tak naprawdę na ten rok i na kolejne lata, komendant widzi 
i zapoznaje się z tą tematyką, jeżeli chodzi o przestępstwa cyber, czyli związane z przestępczością 
internetową.  Policja też w tym kierunku się rozwija i chce pozyskiwać osoby wykształcone 
kierunkowo, żeby też można było przeciwdziałać.  Na uwagę zasługuje też jakby rola 
społeczeństwa i takie najlepszym  przykładem jest dzień wczorajszy, gdzie pracownik banku 
pocztowego zapobiegł wypłacie pewnej kwoty, pewnej osobie poprzez jakby świadomość 
społeczną, bo wiedział, że może być coś takiego, że ktoś może przyjść, osoba starsza, chciał 
wypłacić, wpłacić na jakieś konto. W wyniku tej rozmowy, wyczuła ten moment, że coś tutaj jest 
nie tak i zasugerowała ewentualnie możliwość kontaktu z policją. Grupy przestępcze też się 
specjalizują, mają wpływ na to, co się dzieje na około. Cieszy fakt, że społeczeństwo też się uczy, 
też słucha. Jeżeli chodzi o przestępstwa na wnuczka, to policjanci w Malborku realizując czynności 
w tym roku zatrzymali dwie osoby, które dopuściły się tego czynu, co też wynikało z ciężkiej 
pracy, ale jest to skutek w postaci zatrzymania. Komendant podziękował  za współpracę, za pomoc 
materialną, finansową, za dobre słowo, które radni przekazują policjantom.  Policjanci z pionów 
prewencyjnych, dochodzeniowo – śledczych, kryminalnych, na co dzień współpracują z radnymi, 
na co dzień wymieniają się informacjami, i oni są takim przekaźnikiem, podejmującym i te różne 
zadania i działania.   
Przewodniczący Komisji zapytał czy członkowie komisji mają jakieś pytania? Następnie jako 
przewodniczący komisji w imieniu członków komisji, pogratulował komendantowi policji za 
objęcie funkcji komendanta Miejskiego Policji we Włocławku. Komisja liczy na również na 
owocną współpracę. Komisja jest przychylna i gotowa do rozmów, i otwarta  na potrzeby komendy. 
Przewodniczący podziękował za to, że komendant widzi kwestie dotyczące tych wypadków 
śmiertelnych. W przedstawionym raporcie tych wypadków śmiertelnych oraz osób rannych na 
terenie miasta i gminy Lubraniec jest dość znaczy wzrost, procentowo o ponad 300 procent 
w stosunku do roku 2023.  To są najbardziej poważne zdarzenia drogowe, które powodują, że te 
skutki są już nieodwracalne. Przewodniczący zwrócił się z prośbą, aby na terenie gminy Lubraniec 
funkcjonariusze z posterunku policji w Lubrańcu również zwrócili na to uwagę i w swojej pracy 
codziennej pracy zwracali na ten fakt uwagę i podejmowali ku temu, aby tych wypadków,  zdarzeń, 
szczególnie  na odcinku 3 skrzyżowań.  
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem informacji? 
Wyniki głosowania: 
za – 5 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację.  
Informacja Komendanta Miejskiego Policji z działalności za rok 2024, w tym informacja o stanie 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Powiatu Włocławskiego w 2024 roku wraz 
z realizacją Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli 
i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2024 - 2028 
w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2024 r. stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
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9. Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji 
Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2021-
2027 za rok 2024. 

 
Przewodniczący Komisji poprosił panią dyrektor Anna Jackowską o uzupełnienie informacji. 
Pani Anna Jackowska – Dyrektor PUP we Włocławku poinformowała, że w ramach tych 
wszystkich działań, które realizuje się  na mocy programu aktywizacyjnego, aktywizacji promocji 
i lokalnego rynku pracy. W ubiegłym roku z różnymi rodzajami i formami wsparcia objęto ponad 
6200 osób, z czego 2600 osób skorzystało z finansowych form wsparcia od edukacyjnych, takich 
jak: szkolenia, finansowanie nauki i studiów podyplomowych, chociażby poprzez takie pośrednie 
formy jak staże, czyli nauka i od razu praca, do wreszcie finansowania form związanych 
z zatrudnieniem czy stworzenie nowych miejsc pracy czy z różnymi subsydiami. Kolejną grupą, 
którą w dużym zakresie objęto pomocą była grupa, która korzystała z doradztwa zawodowego do 
ponad 1500 osób. Wreszcie ponad 2000 osób pracodawców i pracowników, którzy skorzystali 
z krajowego funduszu szkoleniowego, czyli takiej formy, w ramach której można finansować 
kształcenie pracodawcy i pracowników. Zatem razem prawie 6200 osób na wszystkie te działania 
wydatkowano ponad 30 mln zł i w ramach tych celów strategicznych, o których pisze się  
w sprawozdaniu, dokonywano również pewnej modernizacji funkcjonowania PUP jako instytucji 
rynku pracy, żeby wychodzić do kolejnych grup odbiorców. W ubiegłym roku urząd stosował 
i stosuje w dalszym ciągu różnego rodzaju spotkania z pracodawcami, konferencje, webinaria, 
podcasty, Kapitulniak, czyli publikacja PUP, ale także takie innowacyjne działania, jak badania, 
które realizuje się na terenie Włocławka i powiatu włocławskiego, badania pracodawców, osób 
poszukujących pracy, ale także pracodawców, którzy korzystają z krajowego funduszu 
szkoleniowego. Te raporty tych badań są dostępne na stronach internetowych PUP. A ponadto 
odpowiadając na słowa pana komendanta, w tamtym roku organizowano też giełdy pracy dla policji 
i dyrektor rzeczywiście potwierdza, że na tych giełda, które były na komendzie,  były spotkania 
grup osób zarejestrowanych, które były zainteresowane pracą, to też był taki feedback, że sporo 
rzeczywiście takich kwestionariuszy później wpłynęło. Jest to zatem specyficzny teren, bo 
generalnie mówi się, że jest deficyt w policji i tak faktycznie jest, bo cały czas jest zgłoszenie ofert 
pracy do policji. Natomiast na terenie  Włocławka i powiatu obserwuje się stosunkowo duże 
zainteresowanie tego rodzaju zatrudnieniem, patrząc na inne regiony w Polsce. Patrząc na nasz 
rynek, gdzie ten wachlarz możliwości aktywności zawodowej jest jednak bardziej ograniczone niż 
w większych aglomeracjach, praca w policji dla kandydatów, czy szukających pracy jest cały czas 
atrakcyjna. To też jest taki dobry sygnał do tego, żeby i pod kątem bycia aktywnym zawodową 
i żeby było bezpiecznie to dobrze wróży. Jeżeli chodzi o tam ten rok, realizowano i programy 
finansowane z funduszy polskich, europejskich, ale też tworzono własne autorskie programy 
specjalne. 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Przewodniczący powiedział, że jak wskazuje się na 
stopę bezrobocia w grudniu 2024, to wynosiła ona 13,2% na terenie powiatu. Przewodniczący 
zapytał czy dyrektor ma dane, jak to wygląda w obecnej chwili? Były zwolnienia, stąd pytanie czy 
stopa bezrobocia się zwiększyła  czy ona się jakoś utrzymuje nad tym samym poziomie? 
Dyrektor PUP we Włocławku powiedziała, że ostatnie dane, którymi dysponuje, to jest stopa 
bezrobocia na poziomie 13,9% czyli wzrosła, ale ten wzrost na początku roku jest jakby normalny. 
Pan przewodniczący wskazał stopę bezrobocia na koniec roku, a należy pamiętać, że największy 
wzrost obserwuje się w styczniu, kiedy kończą się umowy zawarte do końca roku i wówczas 
rzeczywiście ta ilość rejestrowanych osób jest najwyższa. Pozytywnym zjawiskiem jest to, że  
mimo tych zwolnień, o których słyszy się, chociażby takich największych jak Lear- kilkaset osób 
przewidzianych do zwolnienia, chociaż w dużym zakresie jeszcze niezrealizowanych. Lear  
przesunął w zasadzie całą akcję zwolnień grupowych, ponieważ cały czas nie przetransferowali 
produkcji do Azji i cały czas tutaj fabryka musi działać. Zatem też 600 osób, które było 
przewidziane ostatecznie do zwolnienia, oni w zasadzie w taki naturalny sposób przechodzą do 
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innych firm. Nie obserwuje się wzrostu osób rejestrujących się z konkretnych firm. Obserwuje się 
rzeczywiście redukcje kadry w takich małych i średnich przedsiębiorstwach, to znaczy 
w momencie, kiedy ktoś ma umowy czasowe, one nie są przedłużane. Pracodawcy rzeczywiście 
patrzą na koszty pracy dzisiaj i to jest dużym problemem dla wielu pracodawców, rosnące koszty 
pracy, która od stycznia jeszcze wzrosły i stąd widzi się wśród osób, które się rejestrują takie 
przypadki, kiedy ktoś nie miał przedłużonej umowy, ale też widzi się też sporą grupę rejestrujących 
się osób powracających z zagranicy.  Polski rynek stał się też atrakcyjny dla tych osób, które gdzieś 
oczywiście mają dosyć duże oczekiwania finansowe, trochę muszą urealnić swoje oczekiwania 
w kontekście możliwości polskiego rynku, ale wracają z zagranicy, ponieważ tam sytuacja robi się 
przede wszystkim, chyba bardziej niebezpieczna, jeżeli chodzi jakby o funkcjonowanie, poczucie 
bezpieczeństwa, ale też jakby te aspekty finansowe, szczególnie te prywatne, może jeszcze bardziej 
tutaj ludzi sprowadzają. Obserwuje się w tym roku większy napływ takich osób do rejestrów. Na 
dzisiaj do dyspozycji jest 676 wolnych miejsc pracy, czyli teoretycznie, od razu z dnia na dzień 
mogłoby 676 osób pójść do pracy. Natomiast oczywiście jest rozbieżność kogo poszukują 
pracodawcy, a kto szuka pracy, ponieważ jeżeli jest się mechanikiem, fryzjerem, fizjoterapeutą albo 
operatorem maszyn, albo elektrykiem, to w zasadzie negocjuje się  warunki finansowe. Natomiast 
dużo jest osób, szczególnie kobiet w średnim wieku, które pracowały gdzieś fizycznie i już takich 
pracy nie mogą wykonywać. To są przypadki pozostawania dosyć długiego w rejestrach, ponieważ 
ciężko się tym osobom przekwalifikowywać, albo też co obserwuje się na terenie niektórych 
obszarów powiatu włocławskiego jednak wykluczenie komunikacyjne, które powoduje niemożność 
dotarcia do pracy na określoną godzinę. Tak obserwuje się wyższą ilość osób. Na koniec lutego 
2025 r. z powiatu ziemskiego jest 4807 osób zarejestrowanych, co jest podobną  liczbą do 
analogicznego okresu roku poprzedniego. Nie ma takiego wzrostu, jeżeli chodzi o dane historyczne, 
analogiczne w roku ubiegłem. 
Radny Jacek Kowalewski zwrócił się z prośbą do dyrektora o pisemne zestawienie z lat 2023 – 
2024 i obecnie, w zakresie liczby bezrobotnych i w jakich obszarach.  Radny poprosił też, aby dane 
były przedstawione z podziałem na gminy.  Jeżeli PUP ma jakieś dodatkowe informacje, że są to 
w takich czy innych zawodach, to radny chciałby uzyskać informacje, które dotyczą  bezrobocia 
i jego wzrostu, bądź spadku i tak dalej z jakimś opisem, że to są na przykład sezonowe kwestie. 
Jeśli byłby taka możliwość, to radny poprosił o taką informację na piśmie.  
Przewodniczący Komisji poprosił, aby taka informacja, zestawienie była przekazana członkom 
komisji, dzięki czemu na bieżąco będzie  możliwość obserwacji, co się dzieje na terenie powiatu 
włocławskiego.   
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji? 
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację.   
Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Programu 
promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2021-2027 za rok 2024 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 

10. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykorzystania 
środków Funduszu Pracy za rok 2024”.  

 
Przewodniczący Komisji poprosił dyrektora PUP we Włocławku o przedstawienie informacji. 
Dyrektor PUP we Włocławku poinformowała, że radni otrzymali informację  o wykorzystaniu 
środków nie tylko na programie aktywne, ale również na te pasywne, czyli na zasiłki dla 
bezrobotnych czy nad dodatki aktywizacyjne. W tamtym roku była taka wyjątkowa sytuacja pod 
kątem zgłoszenia zwolnień grupowych, gdzie udało się pozyskać ponad 5 mln zł dodatkowo ze 
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środków rezerwy Ministra Pracy i w tym roku też jest taka możliwość. Jeżeli tylko będzie jakieś 
oficjalne zgłoszenie o zwolnienia grupowych, to urząd jest w stanie pozyskiwać dodatkowe 
pieniądze z takiej specjalnej rezerwy na ten cel, żeby móc aktywizować, czy w ogóle przestawiać 
jakiś możliwości wsparcia osób, które są zagrożone zwolnieniami. Tak to w tamtym roku 
rzeczywiście było, mimo że ostatecznie tej rezerwy w takim stopniu nie wykorzystało się, bo nie 
było takiej konieczności. 
Radny Jacek Kowalewski zwrócił się z prośbą o kolejną informację. Dyrektor powiedziała, że 
urząd otrzymał rezerwę, która nie była wykorzystana.  Radny zapytał, jak to działa. PUP otrzymuje 
rezerwę, przeszkala przeszłych pracowników, przyszłych pracodawców. Ile z tych osób, zostaje 
w stałym bezrobociu, ile zakłada firmy i tak dalej. PUP robi takie informacje dla siebie 
i zestawienia, dlatego radny poprosił o takie dane od roku 2023-2024 do tej pory.  
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem informacji?  
Wyniki głosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację. 
Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykorzystania środków 
Funduszu Pracy za rok 2024” stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 

11. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Wspólnej Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i  Powiatu 
Włocławskiego za 2024 rok. 

 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest przyjęciem 
sprawozdania? 
Wyniki głosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła sprawozdanie.  
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i  Powiatu Włocławskiego za 2024 rok 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 

12. Informacja o udzielonych dotacjach dla ochotniczych straży pożarnych, Państwowej 
Straży Pożarnej we Włocławku, Komendy Miejskiej Policji we Włocławku w roku 2024. 
 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem 
informacji? 
Wyniki głosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację. 
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Informacja o udzielonych dotacjach dla ochotniczych straży pożarnych, Państwowej Straży 
Pożarnej we Włocławku, Komendy Miejskiej Policji we Włocławku w roku 2024 stanowi załącznik 
nr 11 do protokołu.  
 

13. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w drodze 
darowizny na rzecz Województwa Kujawsko-Pomorskiego nieruchomości stanowiącej 
własność Powiatu Włocławskiego.  

 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
Przewodniczący powiedział, że uchwała została przedłożona zgodnie z ustawą o gospodarce 
nieruchomościami, chodzi o budynek po byłej siedzibie SPZPS. Przewodniczący zapytał czy 
jeszcze jest tam archiwum?  
Starosta Włocławski powiedział, że sprawa dotyczy budynku na ul. Stodólnej 70, który powiat 
przejął w związku z wybudowaniem Powiatowego Centrum Zdrowia, został przekazany na mienie 
powiatu włocławskiego w związku z tym, że te procedury ewentualnych przetargów czy przekazań 
pomiędzy samorządami są łatwiejsze i on w tej chwili jest w administracji samorządu. Były 
rozważane różne opcje związane z tym budynkiem. Pojawiał się pomysł, przeniesienia wydziału 
komunikacji. W tym momencie ze względu na sprawy parkingowe i sprawne funkcjonowanie 
niestety spowodowało „zatrzymanie” po raz kolejny na etapie wstępnych uzgodnień 
z konserwatorem zabytków, gdzie one były bardzo zaporowe.  W ten budynek należałoby 
zainwestować co najmniej kilkanaście milionów złotych, żeby go przystosować do stanu 
używalności, a i tak nie byłby to funkcjonalny budynek, bo te wymogi konserwatorskie są bardzo 
duże, jeżeli chodzi o tą nieruchomość. Nie możne być tam zastosowana żadna ingerencja związana 
z układem pomieszczeń, z klatkami schodowymi itd. Dlatego też chce się odpowiedzieć pozytywnie 
na wniosek samorządu województwa, który ma pomysł i co tu najważniejsze pieniądze na 
utworzenie tam jednostki wojewódzkiej. Jest to jedyna szansa na uratowanie ładnej nieruchomości 
będącej w centrum miasta i także na powstanie publicznej instytucji, która także w jakimś tam 
sensie będzie służyła mieszkańcom powiatu włocławskiego. W tej chwili znajduje się tam część 
tymczasowego archiwum.  Na jednej z ostatnich sesji zostało wprowadzone zadanie w postaci 
przebudowy tego budynku, który pozyskano od skarbu państwa. Jest już obecnie prawo 
dysponowania na cele budowlane a dotyczące budynku znajdującego się w podwórzu 
nieruchomości ul. Cyganka. Chce się go przebudować, wybudować nowe archiwum, które rozwiąże 
problemy tych dokumentów, które znajdują się na Stodólnej, które znajdują się w piwnicy budynku 
ul. Cyganka a także tych, które w ogromnych ilościach z roku na rok są tworzone. Kosztowna 
inwestycje, ale niestety bez tego nie jest się w stanie dalej funkcjonować. Innym rozwiązaniem 
byłoby wynajmowanie jakieś pomieszczeń i płacenie dzierżawy, bo już innych swoich 
nieruchomości nie ma. Chce się jeszcze w tym roku rozpocząć proces budowy archiwum 
z prawdziwego zdarzenia w podwórzu i przenieść te dokumenty, także z ulicy Stodólnej, które są 
w części pomieszczeń gospodarczych. 
Radny Jacek Kowalewski zwrócił się z prośbą jako członek Komisji Rewizyjnej, aby 
spowodować przeniesienie tego archiwum pod potrzeby geodezji. Tam jest duży problem. Z tym 
zamysłem było tworzone archiwum, a dzisiaj jest to przeniesione i wszyscy mają tam miejsce tylko 
nie geodezja. Jeżeli by pan starosta przemyślał to w taki sposób, żeby jak najwięcej tam zrobić 
możliwości, tam jest dużo dokumentów, dużo starych dokumentów, które powinny być na miejscu 
a nie w dwóch budynkach. Dobrze, że starosta o tym też myśli.  
Starosta Włocławski powiedział, że przede wszystkim temu towarzyszy idea wykonania tego 
archiwum, aby to na ulicy Stodólnej w pełni stało się archiwum skierowanym dla tamtego budynku 
i dla potrzeb tamtych wydziałów, przynajmniej w tych najpilniejszych dokumentach, a 
zdecydowana część tej dokumentacji przeniesiona do nowego budynku. Natomiast też w dużej 
części też już tak jest, bo przecież funkcjonuje zasób geodezyjnej, który jest odrębny i znajduje się 
na ulicy Stodólnej, to archiwum jest wypełnione w pełni, głównie wydziałem geodezji, jeżeli 
zostanie zwolnione miejsce i przeniesione dokumenty z innych, będzie dokładnie tak jak pan radny 
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słusznie zresztą zauważył. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
Wyniki głosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła projekt uchwały.  
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny na rzecz 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Włocławskiego stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 

14. Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego Rady Powiatu we Włocławku w 2024 roku. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przedłożonego sprawozdania?  
W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem 
sprawozdania? 
Wyniki głosowania: 
Za – 5  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła sprawozdanie. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady 
Powiatu we Włocławku w 2024 roku stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
15. Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji poinformował, że w dniu dzisiejszym został przekazany członkom 
komisji  projekt statutu, z którym można się zapoznać, nanieść uwagi. Będzie on procedowany na 
innym posiedzeniu komisji. Jest to dokument obszerny.  
Radny Mariusz Bladoszewski zapytał o dotacje dla klubów sportowych. Klubów jest sporo, w jaki 
sposób były dzielone dotacje, na jakiej zasadzie?  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że dotacje dla klubów 
sportowych były udzielane zgodnie z zasadami konkursu, który był ogłoszony na początku stycznia 
br.  W zasadach konkursu było m.in. wyszczególnione, że muszą to być kluby działające na terenie  
powiatu włocławskiego, że muszą mieć zgłoszonych zawodników do związków sportowych i to 
były też dla dwóch zadań różne ilości tych zawodników określone. Więc te kluby, które spełniły te 
wymagania, otrzymały dotacje, a dodatkowo jeszcze zostały w tym roku określone zasady 
przyznawania punktów za udział w poszczególnych ligach oraz za ilość drużyn posiadanych, jeżeli 
chodzi o zadanie pierwsze. Natomiast jeżeli chodzi o zadanie drugie, to punktowana była przede 
wszystkim ilość punktów zdobywanych w rankingu sportu młodzieżowego. I to były kryteria do 
podziału środków, natomiast te wcześniejsze to były kryteria, które musiały kluby spełnić, żeby 
w ogóle przystąpić do konkursu. 
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16.Zamknięcie obrad komisji. 
 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad w dniu 21 marca 2025 r. 
o godzinie 10:50 zamknął obrady komisji. 

                     
 

Przewodniczący Komisji   
                     Administracji, Bezpieczeństwa 

i Porządku Publicznego   
 

                           Robert Pawłowski  
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokół sporządziła: 
Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska …………..  


